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se skuteční dne 10. prosince 2010 od 17:00 hodin

v kostele Nanebevzetí panny Marie v Nové Vsi.
Úeintuji Žáci naŠí školy a pěveck1i sbor Zpěvandule.
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SLOVO STAROSTY
VáŽení spoluobčané,

nejprve bych chtěl poděkovat všem voličrim za íčast a hlasy v komunálních
volbách 2010.
Děkuji za drivěru v naši práci a p íležitost v ní pokračovat v dalším volebním
období.
ProžilijsmespolečnějednozrrcjtěŽšichobdobívhistoriiobce, velicevšemděkuji
zapomoc v těchto těžk ch chvíIích, za trpělivost a pochopení.
PÍicházi čas obnovy a já pevně věÍim, že pomalu naši obec vrátíme do privodní
krásy. Už nyní je vidět první vykonanáptáce, silnice na Brazílii, silnice na Rrižek
(dohotovení bude provedeno dle počasí)' v obci se postupně opravují všechny
mosty' láv$y (čekáme na p idělení dotace). Bylo provedeno v1 běrové Íízeru na
rozšíení CoV (dotace jIž byla p idělena). Na jďe se bude opravovat část
cyklotrasy propojení Nov Vsi a Mníšku (na tento projekt byla dotace také
pidělena). Chystráme vybudovríní nové CoV v obecním domě č.p. 11, dalším
ríkolem je rekonstrukce byvďé budovy fa Autronic, kde si SDH buduje zázemí a
garáŽ pro zásahová vozidla. Složka SDH obdržela dotaci na zakoupení nového
terénního vozidla, dďší dva vozy obdrželajako dar'
V současné době eším své zdravotní problémy, jsem p ipraven nastoupit do
funkce hned jak to bude moŽté, abych i nadále věnoval svťrj čas obnově a
pot ebámobce.
Blíží se vánoční čas, proto bych si dovolil poděkovat za práci a podporu Y roce
2010 a pop ál hodně pracovních ríspěchri, zdraví, spokojenosti a lásky v roce
2OII.

Jaroslav Miiller - starosta obce

lNFoRMAcE o PRŮJEZDU slLNlcí DR'UHÉ TŘíDY

NovÁ vEs - CHRASTAVA
Vyhláška Ministerstva dopraly a spojri 30i2001 Sb. s15 dodatkové tabulky
(3) Dodatková tabulka č. E 1 2 s nápisem'' JEN DOPRAVNÍ OBSLUHA'' omczu.je
platnost ztl'ačky, pod kterou je umístěna' na vozidla zajišťující zásoboviání nebo
lékďské' opravárenské, rídrŽbá ské, komunální a podobn služby pro oblast za
značkou, navozidIa s označením č' o 1, vozidla taxislužby ana vozidla, je1ichž
idiči' pop ípadě provozovatelé mají v místech za z,načkou bydliště' sírllo ncbo
ga ž;protatovozidlanepIati?načka.podkteroujeumístěnadodatkovátabulkas
nápisem "MIMO DOPRAVNI oB SLUHY'''

Informace o vydaném opat ení YsouYislosti
s Vyhláškou 30/2001 $15 Policie CR bude respektovat
- trvale byďícím občanťrm (trvďy pobyt v oP)
- trvale bydlícím občanťrm (potvrzení fuvďého pobytu od oU pokud není v oP)
- pracujícím a podnikajícím mající sídlo v obci (potvrzení od oÚ)

Na vyžádání budou tato potvrzení vydána na podatelně oÚ u pí Vondrové.

lnformace o p ijatém usnesení z ve ejného
zasedání zastupitelstva Obce Nová Veso

okr. Liberec konaného dne 11. 10. 2010

Usnesení 83/l'0 zastupitelstvoobcesouhlasísez ízenímsmlouvyosmlouvěbudoucízŤizent
platného věcného b emene mezi DistribucíČEZ a.s. a obcí Nová Ves dle smlouvy č. IV-12-

4oo7924tr.o0l na umístění vrchního vedení NN, vyměna stávajících podpěrnych bodťl za nové
podpěrné body na pozemcích p.č. 1600/4'160013, 1768lI,30I/6'30I/l k.ťl. Nová Ves u
Chrastavy.

Usnesení 84/10 zastirpitelstvo obce souhlasí se z ízenÍm smlouvy o smlouvě budoucí z ízení
platrreho věcného b emene mezi DistribucíČF;Za's. a obcí Nová Ves dle smlouvy č. IE-12-

4002573/VBP002 na tlmístění vrchního vedení NN ' včetrrě podpěrnych bodťl (vyměna za
vyšší).na pozenrcích p.č' 2006'1857/9'1853'1833'1804,1646ll,I759l1 k. . Nová Ves u

Chrastavy.

Usnesení 85/10 Zastupitelstvo obce souhlasí se zÍízenim smlouvy o smlouvě budoucí
zíize (tplatného věcného b emene mezi DístribucíČEZ a.s. a obcí Nová Ves d1e smlouvy
č. IE_12-40019541007 na umístění vrchního vedení N za kabelové.na pozemcích p.č.

166611,1405/7,1670 k. ťt. Nová Ves u Chrastavy'

Usnesení 86/10 Zastupitelstvo obce schvaluje návrh sbírkové komise p erozděIit finanční
dar od fa Lafarge Cement a.s. Cížkovice mezi čtmáctjednotlivych rodin nejvíce postiženych
povodní 7'8.2010 rovnym dílern.

Usnesení 87/10 Zastupitelstvo obce schvaluje zpětny odkup pozemku p.č.629113 ov -

mě e 967 m2 za cenu dle smluvních podmínek sepsanych ve smlouvě ze dne 29. L 2009
evidované na Katastrálním ťl adě pro Libereck kraj pod čj. V- 858/2009-505 s p edkupním
právem obce
Zastupitelstvo obce dále schválilo prodej v še uvedeného pozemku s p edkupním právem
obce p ípacinému novému zá.jemci

Usnesení 88/10 zastupitelstvo obce schvalrrje zpětny odkrrp pozemku p.č' 1396/1'
1299/ 16, Za cenu dle smlrrvních podmínek sepsanych ve smlouvě ze dne 29. 9. 2005
evidované na katastrálním ii adě pro Libereck kraj pod čj. v--.1768/1005-505 s p edkupním
právem obce zárove souhlasí s uhrazením ceÍly Za z ízení elektrické p ípojky' p ípojky
vody, stavební prág,e jeŽ bylí na pozemku provedeny (za p edpokladu doložení po izovacích
doklad ,vp ípaděženebudou doklady doloženy,navrhujeZoprovéstznaleck' posudek
uveden ch nákladri , ktery bude hrazen nynějším majitelem); Dále souhlasí s odkoupením
pozemku p.č. 139612 o v mě e 4I1 m2. Zastupitelstvo obce schválilo prodej v še uvede-
nych pozemkťl s p edkupním právem obce p ípadnému novémtt zájemct

Usnesení 89/10 zastupitelstvo obce schvaluje použít finanční dar od města Haví ov na
dovybavení sboru SDH Nová Ves pomťrckami, o které sbor p išel p i srpnové povodni.

Usnesení 90/10 Zastupitelstvo obce souhlasí s podáním žaloby na manžele Srrrmayovi
byvalé vlastníka nemovitosti č.p. 181' o náhradu škody vzniklé porušením závazkuvyply-
vajícího ze smlouvy lzay ené dne 25.3. 2005 vedené na KatastráIním ri adu pro Liberecky
kraj pod čj. 382/2005 505



lnformace o p ijatém usnesení z ve ejného
zasedání zastupitelstva otlce Nová Ves,
okr. Liberec konaného dne 15. L1.2010

Usnesení 91/10 zastupitelstvo obce schvaluje III. změnrr rozpočtu obce Nová Ves v roce
2010(viz.p íloha).

Usnesení 92110 Zasfupitelstvo obce schvaluje člena sněmu MIKROREGIONU
JIZERSKÉ PODHÚŘÍpana Miroslava Jahelktl

Usnesení 93/1"0 zastirpitelstvo obce bere na vědomí žádost pana Trse a navrhrtje
svolat schťtzku s majiteii pozemkťr po novém roce (návrh ešení pro Zo v lednu 2011).

Usnesení 94ll0 zastupitelstvo obce schvaluje vysledky vyběrového izenína dodávku
stavby ,, Rozší ení kapacity čističky odpadních vod Nová Ves u Chrastavy" zárove
pově uje místostarostu obce pana Vladimíra Koblihu k oznámení rozhodntltí o p idělení
ve ejné zakázky a sepsání smlouvy s vítěznou Íirmou Brabec & Brabec stavební s.r.o.

Usnesení 95/10 zastupitelstvo obce pově uje pány {rdého, Uzla, Smolu, Kverku k
prově ení dotační žádosti editele ZS Nová Ves pana Fi1ipa Januše na vybavení
počítačové t ídy (dťlvodem prově ení jsou vysoké náklady na školitele, kurzy...)' po
získání pat ičnych iďormací zastupitelé rozhodnou o dalším postupu'

Usnesení 9 1|0 zastupitelslvo obce projednalo a schváIilo volbu p edsed:
finančního vyboru pana Libora Uzla
kontrolního vybont pana Josefa Hrdého
dále projednalo a schválilo volbu p edsedy
stavební komíse pana Jaroslava Honce
sociální komise pana Miroslava Jahelku
bytové komise pana Miroslava Smoiu
dopravní komise pana Michala Kristena
kulfurní a školní komise pana Václava Kverku.

Zvolení p edsedové sdělí počet člen jednotlivych
vyboru a komisí na p íštím zasedáníZO.

Usnesení 97110 zastupitelstvo obce souhlasí s lryhlášením vyběrového Íizenina
vybudování CoV v obecním domě č'p. l 1 dále pověftrje pana Jahelku k oslovení p'
odehnala a p. Nováka v záležitosti projednání , zdaby bylo možné napojení dalších
ťtčastníkťl.

Z dťrvodu ochrany osobních ridaj v činnosti obce podle zákona č. 101/2000 sb' o
ochraně osobních ridajťr ve znění pozdějších p edpis je plné znění usneseníZO a zápisu
ze zasedáni Zo k nahlédnuti na základé písemného požádánína oU Nová Ves.

obnova obce v prvních tydnech po povodních probíhala velice rychle a většinou málokdo se sta-

ral o to, crr a kdy mu obec zaplatí.
V prvních t dnech jsme obdrželi od státu cca l,5 mil korun, náš odhad na nejnutnější práce a

tiklid činil milionťt pět'
Dosud dlužírne několika firmám p ibližně dva miliony korun, které máme ze státního rozpoč-

tu rovrrěž p islíbeny.
Tímto se znovu dotčenym Íirmátn omlouváme'

Další finance jsme získali jako odškodnění od pojištbvny' což jsou pouze peníze na opravu
domťr v majetku obce, zničenych povodněmi (většinou sklepní prostory)'
Do větších oprav Se pfozatím nem Žeme pustit, budeme-li Íinancovat Z prost edkťl obce, obec s

největší pravděpodobností zad1uŽíme, což bude špatná vizitka i pro získání dalších dotačních
tituhi.

Máme zaŽá<]áno o dotace na opfavy mostťr. láVek a místních komunikací. Prosíme o vaši ttpě-
livostp iobnověobce.

Máte-li možnost získat nějak ,,sponzory", kte í by p ispěli na čet sbírky - PovoDNĚ 2010
'Nová Ves, budeme všíchni moc rádi.

v tomto p edvánočním čase vás nechci dlouze zatěžovat ťinanční situací obce' Síarostí o
vlastní finance měl každ cel rok jistě spoustu. Vybrala jsem pro vás několik zajímavostí
z evidence obyvatel. Tato data dosud nebyla nikde uyedena. Jsou poměrně zajímavá.

V roce l992, kdy se obec osamcrstatnila, by1o v obci trvale hlášeno 558 obyvatel. K dnešnímu
dni je hlášeno 80B osob, v tonr 406 rnuž a 402 žen.

Věkov1i prrirněr je 38'58 let, z toho u mužťl je věkov1í prťtměr 39' 18 let a u žen 37,98 let.

Neznamcná to ovšem' Že toto sloŽení obyvatclje v obci skutečně.
Spousta trvale hlášenych občanťr v obci již nebydtí, v jejich nemovitosti, p ípadně v jimi
pronajatém bytě Žije již někdo jiny. Na druhou sffanu V obci žije mnoho občanri i celych rodin,
které se k trr'alénlu pobytu v obci, z nejrťrznějších d vodri, nep ihlásili.

Pro zajímavost: v lettlšnírn roce se do obce nově p ihlásilo 39 občanťr, 35 se oclstěhtlvalo,
zajimavá1e i skutečnost, Že nejvíc lidí se odstěhovalo po povodních -ještě v srpnu 6 osob, v zá í
7av íjnu4osoby.

od ledna 20l0' se narodilo 8 dětí. Pět osob zem elo.
Náhodn: v běr let a počtu občanír - data uvádím vždy k 1. 1. běžného roku:
1999
2001
2004
2001
2009

5 l 2 dospěl1lch ] 00 dětí celkem 6l 2 osob
528 dospěl1lch ] l 8 dětí celkem 646 osob
568 dospělych l4l dětí celkem 709 osob
63l dospč1 ch 143 dětí celkem 774 osob
670 dospělych l 47 dětí celkem 8 l 7 osob

Hranici počtu 800 osob p ekročila obec v roce 2009 a od té doby ji suíle drží, spadáme mezt
obce s počteni obyvatel do jednohcl tisíce.

P eji vtim všem klidné prožití vánočních svátk a v roce 201 l hodně zdraví a Žádné nečekané
nep íjemné události.

.I. Weissová. ekonom obce
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Upozor ujeme, Že v rose 201'| NEBUDOU z finančních i technick ch
d vodťt rozesílány PosToVNlPOUKAZKY na platby za odpady, psy,
hroby a pronajaté pozemky' V še poplatk bude zve ejněna na v' věs-

kách obce, na nástěnce v chodbě oU, na internetov' ch stránkách
obce Nová Ves a v prvním v tisku zpravodaje v roce 2011.

5369/0800' p ípadné platby v hotovosti na
Splatnost nejpozději do 3í. května 2011.

J.Weissová, ekonom obce

vÝzrunMNÁ Žvorruí .l u gll- EA 2011

Miroslav Smola tel: 607288479
Václav Kverka, Malaga Josef, Miros]av Jahelka

LEDEN
Plocková Ji ina
Vávra Josef
Vávra Ji-í
Hrd1i Zdeněk
Koprnická Jarmila
Kristen Horst
Pillmanová Stanislava
Sanislo Ladislav

ÚNon
Kučaba Pavel.
Kašing Josef
Vávrová AlÍiéda
Beneš Miroslav
Seideová Anna
Seide Josel
Je ábek Ladislav

BŘEZEN
Sekavcová Lidnrila
Kuráková Marta
Hozáková Milada
Koubová olga
Dobry Vladimír
Vyhlídko Jií
Eiglová Mária
Benešová Jaroslava
Dědková Vlasta

Všem oslavencrim
životních tispěchrl.

85
77
60
60
'76
'70

60
60

81
79
84
'73

65
'75

88
60
'75

p eje obecní rí ad a sociální komise hodně zdrart a

Za soctáIní kornisi Miroslav Jahelka

ČesnÝ sVAz Žeru
V íjnu letošního roku jsme opět po ádali každoroční drakiádu, které se zÚčastnilo

kolem t iceti dětí.

V listopadu proběhla vyborová schťrze ČSŽ; jedním z bodťr bylo projednání Mikuláš-
ské nadílky, kterou následně uskrrtečnili za finanční pomoci obecního adu a sponzorťt _5.

prosince 2010.

BYTOVA KOMISE

Bytová komise ve složení,
p edseda bytové komise
členové komise

60
60
73
65
75
/-)
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bude pokračovat ve funkčním období 20 1 0-20 14 ve snaze opravit a obnovit obecní majetek
( byty' domy' haly' budovy) ke spokojenosti niís všech.
I nadále platí pro nájemníky obecních domť-r, hlásit své závady a žádosti na telefon p. Smolovi.

Bytová komise pŤeje všem občanrim v novém roce 2011 všechno nejlepší.

Miroslav Smola



-ďť-kT":3- sDH NoVA VEs
s-ffi"a -,E, &$ffiffi , Jakistesijistěvšimlirrbudovyobecníhori adustojí hasičsk vozi-
'- ffi -*' dlo AviA toto vozidlo jsme dostáii darem od obce Ciotyně. Vozidlo

rt^__. '.ct 
'námbylop edánoisčástečnouvybavo. Měsíc pr<lsinec neníjen časem' Í'yA Y 

svátkir vánočních, aie i časem bilancování naší činnosti v uplynulém roce.
První sobotu tohoto měsíce by měla proběhnorrt v1iroční valná hromada našeho SDH, na
kterou byly pozváni zástrrpci všech složek v obci a hosté z okolních hasičsk ch sborii.
Pozvánku jsme zaslali také velícímu d stoiníkovi z Hasičského záchranného sboru
st edočeského kraje, ktery ffdi1 záchrarrné a likvidační práce v naší obci p i srpnovych
povodních.

Jménem Sboru dobrovoln ch hasičťl a prost ednictvím tohoto zpravodaje chceme
poděkovat starostovi otrce p. Miillerovi, p. Kněžourkovi a pí. Vondrové pracovnici
místního obecního rl adu, za pomoc p i zďizování dotace z Íbndir Evropské unie na získání
tcrénního zásahového vozidla pro naši jednotku. Tato dotace je podmíněna spoluprací s
hasiči z Polska. na odstra ování živeln ch katastrofnaÍtzemíobou státij.

Sbor dobrovolnych hasičti

p eje Všem

krásné a klidné prožití

svátk vánočních

a do Nového roku 2011

mnoho zdraví, rodinné

a pracovní pohody.

SNK EVROPSTI DEMOKRATE
(Pol itická stran a nezávisl1ich kand idátri)

Chtěl bych poděkovat Všem členťrm kandidujících Za Stranu SNK za ričast a
zájem o naši obec. Dále všem občarrťrm Nové Vsi, kte í nás volili za projevenou
dťrvěru, kterou jim již v novém volebním období s ohledem na vysledky voleb
nemťtŽeme opětovat.

I p es ne spěoh, ktery byi bohuŽel pro tuto obec jednostrannouzálcž'itostjedné
strany, jako v dclbách d ívějších' budeme poukazovat na problémy, které je t eba
ešit a nevzdárne se p ípadné další aktivity.

Ještě jcdnou všem děkujeme
Viktor Portele)

APOSS NOVA VES
Ačkoliv nás povode v srprru 20 10 p ímo nezasáhla byli naši uživatelé raději evakuováni

doza ízeníAPoSSLiberecanášDomovslorržiljakodočasné toc'iŠtěprtlzdchraná e.

Po návratu zpět do Domova se náš život pomalrr vrátil do ,,starych kolejí" a zavládla opět
pohoda a klid.

Nyní se naši uživatelé těší na vánoční setkání se sv mi nejbližšími, které se uskuteční 8.
12.2O1O, hned po návštěvě Mikuláše a Čefta, kterou pro nás tradičně zajišťuje Aclvaita z
Nové Vsi. Ještě p ed tím nás ale čekají nákupy dárkri v obchodních centrech a na vánočních
trzích' které organzuji ostatní Za íZení. V současné době se naši uživatelé těší na setkání s

kamarády na mikulášské taneční zábavě v Hodkovicích nad Mohelkou.

Tímto a ještě něčím navíc vám Domov Nová Ves p eje krásné prožití vánočních svátk a

šťastny cely nov rok 201 l .

)

)
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obec Nová Ves u chrastavy



Gírkevní zvyky a tradice
a mužsk pěveck; sbor

24. prosince se až do roku 1807 konala štědrovečerní mše v místním
kostele Nanebevzetí Panny Marie, již v 18 hodin, později byla mše až o
p lnoci - prilnoční.
Na věži kosteIa troubili trubači vánoční píse ,, Tichá noc, svatá noc...

.Y *191'1 domech t va|r_ v období Vánoc vystaveny vy ezávané jesličky,

fk|eré byly i pohyblivé. Na jesličky se p icházeli dívať sousedé. Bohužel,
do dnešních dnťt, se Žádnéjesličky v naší obci nedochovaly'

Y -qobě 
Vánoc chodily skupiny dětí i dospělych od domu k domu a p ed_

váděly ruzné vánoční scénky se zpěvy,nap íklad o JeŽíškovi a sv. Petovi,
vystupoval v nich také zl1i Ruprecht, byli tam i T í králové.

Nadílku pod stromeček dostávaly děti aŽ 25. prosince ráno po probuzení.
25' prosince p ipravovaly hospodyně zvláštní jídla,která se běžně

nepoužívala, nap íklad jáhly, švestková polévka, makové mléko'
oblíbenou součástí štědrovečerního večera, bylo věštění budoucnosti jed-

notlivych členťr rodiny, lití olova, nadzvedávání talí kri a hmečkťr, házeni
st evícem.

K oŽivení kulturnítro života v obci p ispíval mužsk1í pěvecky sbor, ktery
byl založen v roce 1862. Jeho členy nebyli pouze učiielé, ale táké dělníci a
zemědělci.'
S nápadem nazaložení sboru p išli čty i novočeští muzikanti, kte í hráli na
poh bu v Chrastavě' Cestou dom se pn- rozhodli, že za\aží v obci velk
pěvecki sbor. Tato myšlenka byla ve ejností souhlasně p ijata. A tak byl 20.
záÍí1862 soubor skutečně založen.

Řidil se heslem ',Píse pro radost". Během své více než sedmdesátileté
činnosti, pěvecky soubor často ve ejně vystupoval a získa| si Ýelkou oblibu.
V r9ce 1889 ze sv] ch finančních prost edkri zakoupil velk] stroj pro věžní
hodiny na místním kostele.

Zvláštností novoveského mužského pěveckého sboru bylo, že se za celou
dobu jeho existence vyst ídali v jeho ízení pouze čty i dirigenti.

V letech 1880 aŽ 1890 vzniklo z členri souboru rispěšné smyčcové kvar_
teto, které vystupovalo nejen v Nové Vsi, ale i v okolních vesnicích.
Po první světové válce, v roce 192l byl založen sal nní orchestr, získal si
velmi brzy dobré jméno.

Ž'ensk pěveck sbor byl založen s velk m zpožděním, až 13' prosince
1891.

Myslivecké sdružení MLÝNlcE
Čtanty o činnosti mysliveckého sdružení v Nové Vsi se pravidelně objevují ve

všech zpravodajích a nejinak tomu je i v tomto posledním čísle roku 2010.
Podzim a pffchod zimy je pro myslivce časem kdy vrcholí nejen lovecká

sezona' ale je nutrré se postarat o dostatďné zásoby krrniva pto nadcházq1cí
zimu- Ta nás uŽ p ekvapila a neb valá nadílka sněhu p ed Mikulášem je pro
myslivce p íkazem vyrazit ke krmelcrim a doplnit chybějící krmení'"Jako taždy iok
tak i letos jsme se mohli s dťrvěrou obrátit na kamarády myslivce z Polabí, kte í
nám zajistili nej n krmnou mrkev, epu, ale i jadrné krmivo. Tato pomoc je pro nás
neocenitelná, zejména proto, že zemědělsky obhospodďovan ch ploctr v našem
regionu kvapem ub vá a ceny ploďn jdou stále nahoru. Z vlastních zdrojri mráme
dostatek sena a letniny a tak doufáme, že zvěÍ v naší honitbě nebude během zimy
strádat.

Součástí myslivecké činnosti je i společens|c Život v obci. Po kaŽdém honu na
drobnou zvě se koná tak zvaná ,,poslední leč", ale už ne v polích, ale v teple
nějakého pohostinského zaízení, spojená s dobr]im jídlem a zábavou. Pro
ve ejnost tyto zábavy po ádríme vždy IJ Ko írrkri a i ta letošní, doufám splnila
očekávání a vydďila se. Jeďné co nás mrzí je to, že nejsme schopni vzhledern ke
kapacitě srílu uspokojit všechny zájemce o vstupenky' Necel1Ích 170 míst je
bohuŽel málo. V nosy z tomboly a vstupného jsou pro nás vítan m p ilepšením do
našeho rozpočtu, z kterého opět nakoupíme bažanti ku ata, kačata, krmení ... a tak
se to každ rok opakuje, dokud bude dost obětav ch a pracovit ch členri, kteff tu
drobotinrr nakrmí. Tady patí dík p edevším panu Svobodovi, kter sv mi
zkušenostmi a nadšením dokáže odchovat bažantí ku ata prakticky s nulor m
rihynem. Každá věc se musí dělat s láskou a zaujetím. V dnešní době narazit
v p írodě na divokého bažanta nebo zajíce je vzácnost a tak, aby bylo co dát do
tomboly, podělit lovecké hosty a mít něco na sváteční st l pro vlastní spot ebu,
nezb, vá než polodivolo-i odchov ve volié e'

Ubytek drobné zvě e se p ikládá zemědělskému hospodďerií, chemizaci a
dďším civilizačním faktorum, ale největší vliv na její libytek mají podle postedních
diskuzí predáto i. Straky, jest ábi, v i...' Pokud v p írodě dojde k nerovnováze je
to vždy na rikor některého živočišného druhu. A v tomto p ípadě už nejde jenom o
bažanty, koroptve azajíce, ďe i o drobné zpěvné ptactvo. Zpíírody mizí pro nás
kdysi zcela běžní vrabci, pěnkavy, s1ikory, konipasi, kosi, drozdi .'atd. Nejsme
zastánci toho, že co má zahnut zobák musí pryč, ale určitá regulace by měla b t
povolena' Je to nekonečná diskuze mezi myslivci, tzv. ochránci životního
prost edí, zákonodiírci, ri edníky a v neposlední adě ,,odborníky", kteff mluví do
všeho. Je to totéž jako mnohokrát popisovan boj ,,rybá i versus kormoráni", ,,
chovatelé ovcí versus vlci" atd' Dnešní krajina a pfuoda je poznameniína civilizací
natolik, Že si to ani neuvědomujeme a regulace člověka je na mnoha místech
nevyhnutelná a nutná. To se ďe dostávríme na ríplně jiná témata, která asi
Novovesk zpravodaj nevy eší....škoda'

Dovolte nám proto, abychom s blížícím se koncem roku pop ríli všem
myslivcrim, p átelrim p írody a občanrim Nové Vsi neuspěchan p edvánoční
advent, klidné a bohaté Vrínoce a do roku 20Il . . '? Samoďejmě 7fl1ay| l.l.l. a |a|(
pohodu v osobním, rodinném i pracovním životě.

JR
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NOVINKY ZE SKOLY
Yážern čtenái Novoveského zpravodaje, dovo|te mi abych Vás informoval o dění ve

vaší škole. Zajímav, ch událostí se stala celá spousta.
Zďá se mi,že to bylo minul;i tyden, co jsme ve škole vítali prv áčky' ona to však není

pravda' Utek]o několik tydn a ve škole se pomalu p ipravujeme na Vánoce. Myslím si, že
nejsem daleko od pravdy, Že i u Vás doma se také pomaličku, polehoučku chystáte na
p edvánoční shon, nakupování,zdobentazkrášlování si Vašich domovri. Viínocejsorr svátek
velmi očekávan , hlavně našimi nejmenšími. Již teď se těší na dárečky' které jim JeŽíšek
p inese' o co si napíší' co uvidí pod stromečkem. My se již nem Žeme dočkat, jak se celá
rodina v klidu a v pohodě sejde u veče e, navštívíme pffbuzné, posedíme s p áteli a užijeme
se p edvánoční pohodtr.a atmosféru. Toto vše pat í ke kouzlu Viánoc. Ale to jsem trochrr
p edběhl.

Událostí, která je neméně dětmi očekávána je pffchod čerta, anděla a Mikuláše. Stejně
jako v minulych letech k nám zavítají klienti z centra Advaita' Některé děti mají strach,
protože vědí, že čert si do pekla odnáší zlobivé děti. Jiné se ho nebojí, protoŽejsou hodné a
pěkně se učí a pomáhají rodičrim i kamarádiim. Uvidíme' koho si čet odnese a koho nechá ve
škole' Tímto bych chtěl poděkovat, jak terapeutťtm, tak klientťrm centra Advaita Za pomoc
p irealizaci této události.

V ten stejny den nás navštíví zaměstnanci Babylonu. Byla zde uspo ádána dobrovolná
sbírka ve prospěch dětí ze školy a školky v Nové Vsi. Dětem budorr p edány hračky, které
byly zakoupeny zv'těžku akce uspo ádané v Babylonu' Všem' kte í se ričastrrili pffprav
mnohokrát děkujijménem sv m i dětí.

Další neméně zajímavou událostí, na kterou se pečlivě p ipravrrjeme je p edvánoční
vystoupení dětí v kostele. Stala se z toho již tradice' Děti mohou ukázat svym rodičrim,
sourozencťtm, kamarád m apibtlzn'ym, co se naučily a jak pilně cvičily. Myslím si, Že pro
děti a nejen pro ně, je velmi p íjemné pochlubit se tím, co umím a co jsem se naučil. Máme
p ipraveno pásmo vánočních koled, íkanek a básniček. Jak se nám to poved]o?! To mťrŽete
posoudit sami, když se na nás pijdete podívat. Uděláte velkort radost sv5ím nejmenším i
nám, když se vkostele sejdeme ve velkém počtrr. Jste srdečně zváni.

Chtěl bych Vám sdělít, Že se nám poda ílo získat projekt' kter]i pinese do školy peníze z
liu. Děti z tohoto projektu budou mít novott počítačovou učebnu a interaktivní tabuli a
učitelé vzdělání' Budou si moct vyzkoušet, jak se s ní pracuje, co všechno se na ní dá dělat a
dalšípro ně zajímavé věci.

Jak jsem Yám již sdělil i ve škole se p ipravujeme na p íchod Vánoc. Vyrábíme dárečky a
p áníčka. ozdobičky, kterymi si ozdobíme stromeček, zpíváme koledy a učíme se básničky a
íkanky. Toto vše děláme, abychom se p ipravili na p íchod Vánoc' Dle mého názonr Vánoce

jiŽ trochu ztratili se svého lesku, protože se z nich staly závody v nakupování a p ejídání.
Lidé se p edhání, kdo má draŽší či větší drírek' Místo toho, aby si udělali radost z maličkostí
či jen tak navštívili kamaráda či pffbuzného a udělali radostjeden druhému. To se z Vánoc
trochu vytratílo a my se snažíme upozornit na lidskorr stránku těchto svátkri.

S Vánocemi je spojena ada činností, které k nim neodmyslitelně pat í. S dětmi si
povídáme o vzniku Vrínoc. Jak souvisí Vánoce s náboženstvím ajak ovliv ovaly dění v
minulosti a v současnosti. Povídáme si o tom, jak vypadají oslavy vánočních svátkťt v
jednotlivych rodinách. Je to velice zajímavé a prospěšné t ma pro děti a jejich vzájemné
vztahy.

K1idné prožití vrínočních svátk a šfustny Nov rok, p eje pedagogicky sbor školy.
Nechťje ten následující rok o mnoho lepší než ten, ktefy právě končí.

MATERSKA SKOLA NOVA VES
Tento školní rok je v naší MŠ zapsáno 23 dětt. Pedškolních děti je z toho 9. Do

první tídy nám odešlo 9 dětí a jsme moc Íádi, že jich 8 zristalo v naší škole' Rádi
se k nám vracejí ráno a odpoledne pohrát si se sv;fmi kamarády.

Začátek školního roku byl letos trochu jin kv li povodním, ďe myslím, že jsme
to zvládli a dětí se to nedotklo. Rozvodněná eka se k nám nedostrala, ale spodní
vody nám poškoďly vybaveníšaten, kÍeréjsou v suterénu. Tamstálavoda z
kanál . Také zabrada a pffjezdová cesta k školce nevypadala v bec pěkně.
Pobyty venku jsou teď pro nás také obtížnější, zabrada se zpočátku nedďa vťrbec
používat a vycházky jsou ztížené tím, že na nrnoha místech jsou zničené cesty,
chybí mosty nebo zábradlí. Povodně byly také tématem dětslich rozhovorťr, ješiě
dlouho poté si děti sdělovaly své zážitky. Naštěstí děti nejsou zatižené starostmi
dospěl ch a tak si vesele hrají se sv mi kamarády, na které se těšily.

Na začátku Zá í se poznaly s nov mi mal mi dětmi' Starší děti pomáhají mď m'
aby si brzy zvykly na nové prost edí. Již začátkem íjna starší děti ukázaly, co se
naučily, na vystoupení pro dědečky a babičky na myslivně.

V íjnu jsme také navštívili ND LIBEREC a viděli pohádku Janek a kouzelná
fazole' Byly s námi i ty nejmenší děti a pohádka se moc líbila. Cel měsíc íjen byl
ve znamení drak , ať už těch opravdov ch nebo těch vyroben ch z papíru. Děti si
dráčky také vyráběly a potom je mohly vyzkoušet za větrného počasí venku. P i
podzimních vycházkách sbíráme kaštany a žďudy, kteďch je letos velmi málo. AŽ
p ijde v zimě čas, odneseme je do lesa zví á&rim.

V prosinci nás jako každoročně navštívil mikuláš a čert, které doprovázel hodn
anděl, děti zazpívaly a od íkaly básničky, které se pro ně naučily. Všechny děti
byly hodné protože každému mikuláš nadělil něco dobrého'
Děkujeme klientrim TI<DZ za jejich ochotu a pomoc p i konání naší besídky.

Po besídce nás navštívil generrílní editel Babylonu Liberec pan Ing. V. Čadítek
paní J. Pivo ková a fotograf pan M. Havel pivezli a p edali nám pod stromeček
spoustu pěknych her pro naši školku a školu.

Také jsme mezi sebe p ivítďi pracovníky a majitele pana Hejla z fa.
STAVONA Liberec ktefi nám p edali ručníky a povlečení na post lky. Všem
našim dětem také p ivezli adventní kalendá e.

oběma dárc m moc děkujeme zazájem a krásné dárečky, které všechny moc
potěšily.

Ještě nás čeká pečení vánočního cukroví a také vánoční besídka s nadílkou,
Všichni se moc těšíme na Vánoce a p ejeme i Vám krásné svátky plné radosti a
štěstí.
Do nového roku zdraví a spokojenost.

Na závěr bychom všichni chtěli poděkovat hasič m z Kryštofova Údor, kte-
í věnovali sponzorsk dar naší školce. Také děkujeme všem' kte í nám p i.

nesli hračky' knížky a pomrlcky pro děti.
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Chcete-li pomoc konkrétním rodinám,postiŽen1m povodněmi,

na OÚ mŮŽete získat prÍmé spojení na tyto domácnosti.
Další pomoc si dále domluvíte s vybranou rodinou.
-w-
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